
niče obstanka nove šolske postave z dne 14. Yvel. travna 
1869. leta. Učiteljstvo je zaklicalo trikratni „Zivio Njega 
Veličanstvo". 

Končno se g. namestnik zahvali g. predsedniku na 
taktnem vodstvu konference, čemur se vsi navzoči od
zovejo. S tem se je konferenca končala. 

Po konferenci je bilo */4 u r e odmora, da se učitelj
stvo pogovori zaradi izvolitve dveh zastopnikov v okrajni 
šolski svet. Učiteljstvo se je domenilo, da naj se izvoli 
en zastopnik iz gorenjega in en iz dolenjega okraja. — 
Principijelno se je to sprejelo. Pri volitvi pa se je po
kazala piškova disciplina. Ker od sposobnejših učiteljev 
ni hotel nobeden kandidovati, so se glasovi cepili tako, 
da je 11 učiteljev dobilo glasove in sicer po 21, 15, 9, 
8, 7 itd. Največ glasov so dobili gg. Jožef S t r e k e l j , 
B e r g i n e c , B e n i g a r , L e b a n , Fr. T o m š i č in Ko
s o v e l . Z absolutno večino glasov je bil izvoljen zastop
nikom g. J. S t r e k e l j iz Gorjanskega. Med g. Bergincem 
in g. Benigarjem je prišlo do ožje volitve in izvoljen je 
bil g. B e r g i n e c . Tako ima učiteljstvo sedaj dva nova 
zastopnika v okrajnem šolskem svetu. Naj bi se uspešno 
potegovala za pravico in resnico! 

Potem je bil skupni obed v gostilnici g. Mahorčiča. 
Posetil nas je tudi g. okrajni glavar. Bilo je vse tiho in 
mirno. Nisi slišal niti napitnic, niti petja. Polagoma smo 
se razšli na vse strani. Signum temporis. 

Iz sežanskega okraja 5. vinotoka. ( O k r a j n a u č i 
t e l j s k a k o n f e r e n c a ) . Dne 3. vinotoka se je vršila v 
našem okraju okrajna učiteljska konferenca. Došli so vsi 
udje. Ob 9 J2 uri otvori predsednik konferenco s kratkim 
nagovorom, spominjajoč se rajnke cesarice Elizabete. Uči
teljstvo vstane v znak sožalja. Nadalje se spominja gosp. 
predsednik dveh rajnkih učiteljev, g. Koršiča in g. Štruklja. 
Gospod predsednik izvoli potem svojim namestnikom sta
rosto učiteljstva g. Ant. B e n i g a r j a iz Tomaja. Konfe
renca pa izbere na predlog gosp. A. Le b a n a iz Komna 
zapisnikarjema g. B e r g i n c a iz Povirja in g. Ban o 
iz Divače. 

Sledil je potem pozdrav navzočega gospoda vokraj
nega glavarja, kateremu je učiteljstvo zaklicalo „Zivio". 

Potem je g. predsednik poročal o stanju šolstva v 
našem okraju. Na kratko bodi omenjeno, da je šolstvo v 
našem okraju precej dobro napredovalo. Vsa šolodolžna 
mladina obiskuje šolo; reči se mora, da je letos nad 
100°/o otrok pohajalo šolo, zakaj 9 otrok je hodilo več 
v šolo, nego jih je šolodolžnih. Iz tega sledi, da učitelj
stvo izpolnuje svoje dolžnosti, četudi — hudo trpi. — O 
predmetu: »Domača in šolska vzgoja sploh, nje vrline, 
kako na jo učiteljica pospešuje" — je čitala jako ob
širno gdč. Ca z af u r a iz Sežane. Učiteljstvo jo je po
hvalilo zaradi lepega referata. — Debate o tej točki so 
se vdeležili gg. K o s o v e l , L e b a n , Fr. T o m š i č , Ber
g i n e c in Jožef R a v b a r . Stavki ali teze, ki so bili 
stavljeni, se sprejmo. 

O točki „Poročilo knjižničnega odbora" je poročal na
čelnik g. K o s o v e l iz Sežane, iz katerega sledi, da ima 
knjižnica na stotine lepih knjig v bukvarnici, le žal, da 
se malo uporablja izvzemši posameznikov. 

V stalni in književni odsek so bili izbrani prejšnji 
udje. S tem je bil vzpored končan, in gospod predsednik 
je zaključil zborovanje ob 1. uri popoldne, spomnivši se 
Nj. Veličanstva presvetlega cesarja, očeta našega novega 
šolstva; ob tej priliki se je g. predsednik spomnil 30. let

Naši dopisi. 


